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Září 2013

Motfo:
G. B. Forbes:
Na velikosti těla záleží jen málo,
na velikosti mozku o něco víc,
na velikosti srdce záleží nejvíce.

Vuení a mlli ptáte!é - senioři,

pomalu nám končí krásné léto, které nám vynahradilo ponure Jaro
každodenních dešťů a následných záplav, které se na štěstí ve větším
rozsahu vyhnulo Skřivanům (jen na lukách muselo pasoucí se stádo krav
podstoupit nechtěnou očistu, než bylo vyvedeno do bezpečí). Přesto někteří
naši členové z Nového Bydžova a Chotělic se potýkali s problémy následků
povodní a pravděpodobně i s hmotnou újmou. Přejeme jim, ale i nám všem,
aby se takové situace vyskytovaly co nejméně, nejlépe vůbec ne. Myslím, že
se Vám po slunci stýskalo, alespoň tak jsem to cítila, když jsem Vás v té
době potkávala v obci, byli jste unavenější a tak se mi jevily i Vaše úsměvy.
Samozřejmě jsme pociťovali i marnost našeho snažení na zahrádkách nejen
díky pilným slimákům, ale i nedostatku slunečního svitu. Nicméně nám vše
blahodárné slunce vynahradilo a tak věřím, že Vás nabilo spoustou energie a
vrhnete se s chutí do našich seniorských aktivit v další fázi roku. Pokud
bude na podzim hezky, byla bych pro pár krátkých výletů buď na kole či
vlakem. Bylo by to sice mimo plánované programy, takže tím pádem je
snížena i informovanost, ale něco zvládne rozhlas, velká vývěska ve skříňce,
něco ústní podání, což v naší obci funguje. Co Vy na to?



Vaše

Také se blíží pnprava programu pro příští rok a s přibývajícími roky
existence Klubu a pochopitelně i našimi vzdalujícími se roky od data
narození je jeho sestavování obtížnější. Mnohá místa jsme procestovali,
různé programy nacvičili a realizovali, takže nalézt téma, které by Vás
oslovilo, je stále náročnější. Rádi přivítáme Vaše nápady s konkrétními
možnostmi uskutečnění (tj. finanční stránka, adresa vztahující se k nápadu
apod.). Protože mnozí z nás jsme už za zenitem a trochu nás míjejí současné
trendy, uvítali bychom zejména nápady Vás - mladších seniorských ročníků
(60+), aby připravované programy byly zajímavé i pro Vás a přilákaly
seniorsky mladší generaci ke spolupráci, protože zejména na nich bude
záležet na další existenci Klubu. Nehledě na to, že by bylo jistě přínosné,
kdybyste se svým elánem a mladým pohledem na svět zapojili do nacvičování
programů, přišli mezi nás do pěveckého či tělovýchovného kroužku.
Nechceme ustrnout na tom, co bývalo, ale ani nechceme zapomenout na to,
co bylo. Takže pro vyváženost potřebujeme zapojit ty mladší a za to jsem
vděčná našim mladším členkám jak nám, starším, vypomáhají tam, kde síly
náš starších, ač stále velice aktivních už nestačí. Fakt je, že tato slova
nebudou číst ti, kteří našimi členy ještě nejsou, ale prosím Vás, kteří naši
situaci chápete, abyste "zlanařili" své místní známé, kteří nám budou chtít
pomoci udržet chod Klubu seniorů, protože čas je neúprosný a i ti mladší
jsou každým rokem blíž k pokročilejšímu seniorství a věřte, že právě v této
době není nad to, mít kolem sebe dobrou partu. Znám mnoho zkušených,
veselých žen i mužů, kteří jsou v počátcích seniorství a v repertoáru svých
vlastností mají i chuť nějakým způsobem pomoci těm, kterým slábne nejen
energie, ale i zrak, sluch, mysl. Tojsem poznala při organizování Sportovních
her, když mi upřímně někteří z nich nabídli pomoc, což bylo pro mě velice
povzbuzující a všeobecně pozitivní.
Co se vše bude v Klubu dít v dalším pololetí, víte z ročního programu, ale
detaily přinášíme i v tomto čísle OKNA.
Prosím, abyste se pokusili reagovat na mé výzvy v tomto OKNU, každý
podnět je pro nás důležitý, byť by třeba upozorňoval na nějaký zádrhel, který
je v naší moci odstranit.

Přeji Vám všem hezké podzimní dny v plném zdraví



KONDOLENCE

Všem rodinám našich spoluobčanů, kteří v uplynulém období
opustili naše řady, jménem všech členů Klubu seniorů Skřivany
vyslovujeme naši hlubokou soustrast a soucítění.

Dne 5. dubna 2013 zemřela ve věku 89 let naše dlouholetá členka
paní Boženka Antošíková,

která, pokud to bylo možné, navštěvovala pravidelně naše akce - stále usměvavá a milá
žena.

Dne 27. května 2013 ukončila svou životní pouť rovněž naše dlouholetá členka
paní Jana Sochorová ve věku 73 let.

Pro každého měla vlídné slovo a její těžké onemocnění jsme prožívali s ní, zejména
v období, kdy se musela rozloučit se svou pudličkou. Její kremrole byly nepřekonatelné.

Dne 8. července 2013 jsme se museli rozloučit
s paní Věrou Hrdou ve věku 70 let.

Paní Věra milovala život, milovala svou rodinu a svou pílí nám byla příkladem. Pokud
mohla pro někoho něco udělat, nikdy neváhala, byla vstřícná a veselá a často mezi nás
při našich akcích chodila. Mnohým bude velice chybět.

čest Jejich památce!

Klub seniorů



v ,

INFORMACE Z VEREJNYCH
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTV A

OBCE

Ze zápisu veřejného zasedání 8.4.2013
1) Zřízení přechodu pro chodce u zš - vážná úvaha, budou osloveny firmy k podání

nabídky.
2) České poště bylo zasláno vyjádření o nesouhlasu ke změně provozu pošty.
3) Vzhledem ke špatnému stavu stromů na sokolském cvičišti byla požádána Župa Orlická

o zadání posouzení zdravotního stavu stromů.
4) Na hřbitov byly zakoupeny z obecního rozpočtu 2 lavičky, protože žádost o dotaci na

mobiliář nebyla pro Mikroregion Novobydžovsko schválena.
5) Okresním soudem Hradec Králové byla zamítnuta žaloba na pí. Ludvíkovou pro poškození

Komunikace V Sádku. Bude podáno odvolání ke krajskému soudu.
6) Ke dni 30.6.2013 byl z funkce ředitele ZŠ odvolán Mgr. J. Suchánek. Byl schválen

návrh doplatit ZŠ a MŠ potřebné částky, které chybí v rozpočtu školy k zajištění provozu.
7) Bylo schváleno uzavřít Dohody o poskytnutí neinvestičního příspěvku na rok 2013 TJ

Slavoj Skřivany a Mysliveckému sdružení Podháj Skřivany.
8) Schváleno zjistit možnost odkoupení pozemku parc. 144/14 v k.ú. Skřivany Ue v exekuci).
9) Byl schválen prodej stavebního pozemku Č. 150/29 V Sádku p. Milanu Duškovi za cenu

182.910,- Kč.
10)Bylo schváleno zvýšení cen obědů ve školní jídelně od 1.4.2013.
11) Bylo odhlasováno, že pokud okolní obce neuhradí za 1 porci 10,- Kč, jejichž žáci se stra-

vují v naší školní jídelně, nebude za ně naše obec přispívat.
12)Realizace osvětlení jeviště v DD se musí odložit na pozdější dobu. Cenová nabídka činí

76.000,- Kč bez DPH.
13)Žádost o dotaci na kácení a výsadbu stromů na hřišti TJ Slavoj nebyla schválena.
14)M. Jonáková vznesla žádost na opravu střechy v čp. 104. Odpověď: Nutné opravy budou

provedeny.
15)Předseda kulturního výboru J. Dvořák informovalo záměru uspořádat zájezd na výstavu

"Tutanchamon" s tím, že bude oc uhrazen autobus a vstupné dětem do 13 let.

Z diskuze:
a) M. Liman - dotaz: Bude možné semafor na přechodu vybavit záznamovým zařízením?

odpověď: budou zjištěny možnosti
b) F. Zechovský - dotaz: Proč obec musela vrátit část lesa?

odpověď: Obec žádný les nevracela.
dotaz: Proč bylo tak radikální kácení porostů ve Stihnově?
odpověď: p. starosta o tom není informován

c) M. Novák - dotaz: Bylo by možné doplnit stromy v ulici Dr. Vojtěcha a Tovární?
odpověď: Věc budou posouzena.

d) L. Jánská - připomínka: nevhodnost parkování nákladních automobilů u sokolského hřiště
odpověď: p. starosta projedná s řidiči.



Ze zápisu z veřejného zasedání 3.6.2013

1) Přechod pro chodce u ZŠ: 2 návrhy na řešení v cenových relacích 350-500 tis. Kč byly
odmítnuty. Bylo odsouhlaseno třetí řešení (provizorní přechod pro chodce) v ceně
50.000,- Kč a pokud bude vyhovovat předpisům, bude schválena tato varianta s tím, že
v budoucnu bude požádáno o dotaci na definitivní variantu.

2) Změna územního plánu Skřivany (obchvat Nového Bydžova) - hranice bude posunuta o
150 m od zastavěné části obce.

3) Starosta jednal se starostkou Sokolské Župy Orlické o bezplatném převodu cvičiště do
majetku obce.

4) Bylo odhlasováno nabídnout za pozemek v exekuci parc.č. 153/105 5,- Kč /m2
- za

tuto cenu je obec ochotna ho odkoupit a za pozemek 195/13 v lokalitě pod nádražím /též
v exekuci/ nabízí cenu 2,- Kč/m2

.

5)Výsadba chybějících stromů bude provedena na podzim.
6) Koncem května byla zkolaudována stavba zadního vjezdu do f. Ardagh Skřivany, kde

budou parkovat i karniony.
7) Povodí Labe vydalo předběžný souhlas s odprodejem rybníka Svatá Anna do majetku obce.
8) Byl schválen rozpočtový výhled na roky 2014 a 2015 a závěrečný účet obce za rok 2012

vč. zprávy Krajského úřadu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2012 bez
výhrad.

9) Auditorská firma AV AUDITING s.r.o. Pardubice zjistila opakované porušení zákona
Č. 563/1991 Sb. o účetnictví v příspěvkové organizaci zs a MŠ, a proto nebyla schválena
1) účetní uzávěrka na rok 2012
2) rozdělení zisků do fondů
3) inventarizační zpráva přísp. organizace ZŠ a MŠ, protože nebyla předložena.

10. Ve výběrovém řízení byla na místo ředitelky ZŠ a MŠ jmenována Mgr. Dana Práňová, a
to od 1.7.2013 na dobu 6 let.

11) Pronájem obecní restaurace v DD získal ve výběrovém řízení p. Robert Březský z Nového
Bydžova. Od 1.8. bude uzavřena nájemní smlouva na dobu neurčitou.

12) Bylo schváleno pronajmout pozemky parc.č. 186/3 a 184/1 v k.ú Skřivany Rolnické a.s.
Králíky za 2 % z ceny pozemků a uzavřít smlouvu na dobu neurčitou.

13) Bylo odsouhlaseno odprodat obecní byt Č. 6 v čp. 50 Radce Bílkové.
14) Byla schválena výměna bytu paní Janáčkové v DCHB - garsoniéry Č. 10 za Č. 11.
15) Byla schválena žádost B. Loumana o výměnu obecního bytu Č. 35 v čp.l04 za garsoniéru

V DCHB Č. 10.
16)Byl schválen bezplatný pronájem Dělnického domu ve dnech 18.-19.6.2013 pro pořádání

Školní akademie.
17)Krajský úřad ruší některé autobusové spoje a to i z N. Bydžova do Šaplavy - konala se

schůzka dotčených obcí - bude upraveno jinak.
18)V čp. 50 bylo založeno Společenství vlastníků bytových jednotek a obec byla požádána,

aby za neodprodané byty skládala měsíčně 500,- Kč /byt do společného fondu oprav.
Schváleno.

19)M. Malý ruší záměr odkoupit byt v čp. 65.
20)Byl schválen ceník upomínkových předmětů s platností od 3.6.2013.
21)Přítomní byli pozváni na akci KS "I. Sportovní hry seniorů Královéhradeckého kraje".
22) Ruší se rozhodnutí z minulého zasedání a příspěvek za žáky z Petroviček půjde z rozpočtu

obce Skřivany. Schváleno.
23)V důsledku dluhu na nájemném bude s E.MojŽíšovou uzavřena nájemní smlouva na dobu

určitou, to od 1.7.2013 do 30.9.2013.
24) Manželé Husmanovi žádají o provedení stavebních úprav.



Řešení: Toto musí řešit Společenství vlastníků v domě čp. 65.
25) Projednána stížnost p. Beneše na parkování aut p. J. Janaty. Bylo projednáno s p. Janatou

A dále bude jednáno s p. Benešem ml.

Z diskuze:
L. Horák: Od roku 2009 uplynuly 4 roky a 2 měsíce. Proč jste se, pane starosto, nezabýval
stromy na fotbalovém hřišti - jejich pokácením. Ujel Vám vlak. Zašil jste dopis.
Starosta odpověděl, že byla podána žádost o dotaci na odstranění stromů prostřednictvím
Společné Cidliny, ale nebyla úspěšná.
L. Horák: Proč jste zatajil zastupitelstvu dopis?
Starosta odpověděl, že žádný dopis nezatajil.
L. Horák: Nechte upravit snětě, které přesahují na můj pozemek.
M. Liman sdělil, že ze zápisů ZO se dá dohledat, jestli ten dopis byl přečten na zastupitelstvu.
Starosta vysvětlil, že dopis - posudek se týkal buku na zahradě u mateřské školy.
L. Horák: Vy jste zatajil zastupitelstvu půlku dopisu, který se týkal stromů na hřišti, protože
jste chtěl tyto stromy zachránit.
Starosta odpověděl, že v posudku bylo, že buk u MŠ se musí pokácet. Ing. Vojtíšková, která
posudek vypracovala, byla požádána zpracovat návod na úpravu stromů na hřišti.
L. Horák: Nechte v nejkratší době ořezat větve, které zasahují na můj pozemek.
Starosta odpověděl, že stromy nejsou na obecním pozemku.
L. Horák: Odstraní TJ Slavoj větve?
L.Zima odpověděl, že to musí rozhodnout výbor Slavoje.
J. Dvořák: Zájezd na výstavu do Prahy se uskuteční 8.6.2013 a přihlásilo se 21 zájemců.

Ze zápisu veřejného zasedání zastupitelstva 1.7.2013
1) Starosta informoval, že bylo vydáno stavební povolení na opravu komunikace V Sádku.

Bude vypsáno výběrové řízení na opravu.
2)Sokolské cvičiště - bylo zasláno vyčíslení nákladů na údržbu hřiště a posouzení stromů.

O převodu do majetku obce rozhodne Česká obec sokolská.
3) Na obec Králíky byla zaslána žádost o doplnění informací a dokumentaci hospodaření

s lesy.
4)Podána informace o I. sportovních hrách seniorů Královéhradeckého kraje.
5) Byla schválena žádost ZŠ o navýšení finančních prostředků na provoz ve výši 500.000,-Kč
6) Starosta informoval o investičních záměrech obce a je pravděpodobné, že bude nutné

sjednat úvěr na jejich realizace (př. zateplení školy, oprava komunikace V Sádku. Bylo
schváleno pověření starosty k jednání s peněžními ústavy.

7) TJ Slavoj získala dotaci na rekonstrukci tenisového hřiště.
8) Byla schválena žádost Michala Špáty o odkoupení obecního bytu Č. 24 v Tovární ul.čp. 65

za 230.000,- Kč.
9) Schválena žádost V. Staňkové na výměnu obecního bytu Č. 3 v Nádražní 50 za garsoniéru

Č. 35 v čp. 104.
10) Schválen příspěvek 5.000,-Kč na povodňové konto Královéhradeckého kraje.
11) "Energie pod kontrolou" - budou osloveny i jiné firmy, které se zabývají dodávkou plynu.
12) Informace o korespondenci p. Horáka s TJ Slavoj o ořezu větví u fotbalového hřiště.
13) Schváleno uzavřít smlouvu s vítěznou firmou z výběrového řízení "Snížení energetické

náročnosti ZŠ Skřivany.



Z diskuze:
a) J. Dvořák podal návrh na financování autobusu na vybrané kulturní akce

a) Alexandrovci 2013 - září
b) vinný sklípek - říjen 2013
Doporučeno: nejdříve zjistit zájem občanů

b) Upozornění p. Poura, že Veolia oslovuje a zasílá faktury i občanům, kteří nemají přípojku
na kanalizaci.
Doporučeno: vznést písemný dotaz, za co je platba inkasována."

c) P. Pour dotaz: Jak pokračuje vyšetřování v ZŠ?
odpověď: po 3 měsících se dostavil policista

d) F. Zechovský - dotaz: Proč nemá obec zastoupení v hospodaření lesy?
odpověď: Již byl proveden krok k zprůhlednění (viz bod 3 zápisu)

e)P. Holubičková: dotaz: Jaké je řešení s občany, kteří doma pálí odpad?
odpověď: Osobní projednání s jednotlivci.

F. Zechovský: dotaz: Kdo zaplatí opravu komunikace V Sádku?
Odpověď: Obec, ale pokračuje soudní jednání s pí Ludvíkovou

M. Liman: žádá sdělení projektantky, jakje po výměně oken v ZŠ řešen oxid uhličitý.
Odpověď: dotaz bude tlumočen projektantce.

%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%

Revizní zpráva
o hospodaření Klubu seniorů

za rok 2012

Revizi hospodaření provedly: A. Šibravová, H. Hladíková
Byly kontrolovány příjmové i výdajové doklady. Tyto doklady jsou zaevidované v pokladní
knize, jsou řádně podepsány a zúčtovány. Nebylo shledáno závad.

Skřivany 30.6.2013 A. Šibravová , V.r.
H. Hladíková, V.r.
1. Ludvíková, V.r. ved. KS



AUTOBUSOVÝ VÝLET

Srdečně Vás zveme
5. řijna 2013 -sobota I!!

k návštěvě ČASTOLOVIC - "Zahrada východních Čech"
a na ZÁMEK DOUDLEBY NAD ORLlCf

Odjezd:
Přijezd:
Poplatek:

7.30 hod. od Obecního úřadu, zastávka v N.B. na náměstí
cca v 17 hod.
120,- Kč vč. vstupů (pro členy KS)
150,- Kč (pro nečleny)

Zveme Vás na zajímavou a bezpochyby
vtipnou a poučnou

Přednášku p. Dr. J. Honzíka

# # #

"NOVY ZELAND, AUSTRALIE"

Kdy: středa 13. listopadu 2013 od 15 hod.
Kde: přísálí Dělnického domu



Stěžejní podzimní akce KS Skřivany

se bude konat 16. října 2013 - středa
od 16 hod.

ve velkém sále Dělnického domu

zveme llás
na s7(ňo/.ft!NS7(!t roSo/ÍCP9{Í

Program: sejdeme se v hospůdce a budeme se 6avit ta~jak-se 6aviCi naši piedci.
Přijeáe icirk-us a samozřejmě bude zpívat celá hospoda.

I občerstveni bude posoicenské, tak-že neváhejte a přijá'te se pobavit izatancooat!
1( tanci 6utfe firát sk-upina pana o/ance.

rešíme se na llás, na llaši áo6rou náCaáu,všecliny llás sráečni zveme !!!!!!!

1'---_.1 u , y , ,
1:;---=-;::-' MIKULASSKA ZA BAVA

se bude konat 11. prosince 2013 -středa
od 16 hod.

Program se připrawje a budete s ním seznámeni při akci v říjnu!



o tuto básničku se s Vámi musím podělit. Zjistíte, jak se situace v naší zemi opakují a snad
každá generace si jimi musela projít. Jen škoda, že z nich nikdy nevyplynou žádná ponaučení.

Eduard Bass - DRAHOTA (1913)

Sládci klejí - zatroleně
chléb už zase stoupl v ceně.
Chceme-li jen skromně žít,
pivo musí podražit.

Mouka dražší, vizte ceny
křičí pekař ustrašený.
Chceme- li jen trochu žít
housky musí podražit.

Ale nám se nejhůř daří
naříkají uzenáři.
Chceme-li jen skromně žít
buřty nutno podražit.

Pan domácí hned se straší
maso, pivo, chléb je dražší.
Chceme-li jen skromně žít
činži nutno přirazit.

Kdopak by se toho nelek,
stát tím trpí jako celek.
Aby mohl vyjíti,
nutno daně zvýšiti.

Konsumentu nelze více
nežli jít a oběsit si.
Učiň to však neprodleně,
dokud špagát nestoup v ceně.



PODĚKOVÁNÍ

5. ČERVNA 2013 Jsme úspěšně zvládli I. sportovní hry seniorů
Královéhradeckého kraje. Ačkoliv se jednalo o první pokus nejen našeho
organizačního týmu, ale i všech soutěžících účastníků a netušila jsem, kde
by se mohly skrývat slabší články dlouhého řetězu, musím konstatovat, že i
když se vyskytl nějaký momentální problém, což při tak velké akci není nic
mimořádného, všude jste ho s bravurou, bez stresových emocí vyřešili a jak
jsem už několikrát prohlásila, jsem hrdá na to, že mám kolem sebe tolik
ochotných a iniciativních lidí. Celá akce nebyla totiž jen o tom jediném
soutěžním dnu, ale o mnoha přípravných schůzkách, mnoha jednáních a
pracích v průběhu celého půlroku. Navíc byla i o předcházející podpoře ze
všech stran, bez níž by se o realizaci takové akce nedalo ani uvažovat. Těmito
řádky bych chtěla upřímně poděkovat p. starostovi Futerovi, zastupitelům a
pracovnicím Obce, kteří mi byli od počátku až do konce velkou oporou, p.
řediteli DSS Ing. S. Štefánovi za možnost využiti všech sportovišť a prostor
DSS i pomoci jejich pracovníků - bez této možnosti by se Hry uskutečnit
nemohly. Navíc jsem ráda, že účastníkům - sportovcům bylo umožněno
posoudit úroveň péče o mentálně postižené i přirozenou snahu o jejich
integraci. Úžasná spolupráce byla i se Základní školou, s p. ředitelem. Mgr.
Suchánkem, paní ředitelkou Mgr. Fráňovou, p. učitelem Hrdým a p.
učitelkami, které se žáky 8. a 9. tříd nejen že vydatně pomáhali u
jednotlivých sportovních disciplin, ale navíc rozdávali ochotu a úsměvy, což
všichni senioři s radostí přijímali a velice ocenili. Navíc nám ZŠ umožnila
využít i školní jídelnu, jejíž tým velice k úspěchu přispěl skvěle připravenou
stravou, ale i příkladnou ochotou. Zrovna tak studenti VOŠ N. Bydžov s paní
učitelkou Mgr. J. Baťkovou, za podpory pí ředitelky Ing. Macháčkové
úspěšně zvládli organizaci jedné z disciplin - pétangue a zpracování výsledků
soutěží.

A teď slovo k Vám, milí přátelé, kteří jste jakýmkoliv způsobem přispěli
k dobrému průběhu Her na kterémkoliv postu organizační struktury.
Z celého srdce Vám děkuji, protože jste se přičinili nejen o dobré jméno
našeho Klubu, ale i o dobré jméno naší obce. Přesto ale přidávám speciální
dík těm, na jejichž bedrech spočívalo zvládnuti jednotlivých disciplin,
zvládnuti registračního ceremoniálu i pečlivé ekonomické úkony paní
Šamšové, usměvavé vystupování našich hostesek a plynulé občerstvování
našich milých hostů - to vše bylo účastníky velmi pozitivně hodnoceno.
Jsem si vědoma toho, že své díky opakuji po několikáté, ale je to jediný
způsob, kterým se všem mohu odvděčit za jejich darovaný čas, mnohdy i
materiálovou výpomoc a nevídanou ochotu.

-12-



Do další kategorie díků patří pocta těm, kteří byli vstřícní a projevili
pochopení pro seniory. Věřte, že není příjemné žebronit o pomoc, protože
jsem toho názoru, že my všichni jsme ve svém životě dali mnoho ze sebe
nejen státu svou prací, ale i svým dětem a právě v tomto případě jsem se
setkala jak na Krajském úřadu počínaje p. hejtmanem Bc. L. Francem a
dalšími pracovníky, tak na Městském úřadu vN. Bydžově v čele s p.
starostou Ing. Loudou a p. Ing. Kořínkem a Obecním úřadu Skřivany, kteří
SHS podpořili dotacemi, příp. věcnými dary (př. poháry pro vítěze atd.) se
vstřícným jednáním, což nám dodávalo chuť překonávat všechny překážky.

Akce se tedy podařila, ale z toho rovněž vyplynulo přání účastníků
přesunout sportovní hry do kategorie "tradice", což znamená, že se pokusím
vypracovat projekt na rok 2014, získat Vás všechny pro spolupráci a pokud
se podaří získat dotaci, mohli bychom opět SHS zorganizovat.

A nakonec nesmím zapomenout na všechny ty, kteří nám nabídli svou
pomoc v podobě doprovodných programů. Díky tedy Klubům seniorů, které
si připravily vystoupení, díky skautské kapele pod vedením p. Karla Přibyla
(bez nároků na honorář), která vesele a úderně zakončila naši akci. Úspěšná
byla i účast zástupců Českého Červeného kříže, trenérů Nordic Walking
(věřím, že jste se o správné chůzi s hůlkami poučili a pilně je využíváte) a
odborné pracovnici, která nás poučila o stavu naší tělesné kondice a jistě
dala impuls k tomu, jak tělesnými aktivitami lze rozpohybovat tělo správným
směrem a tím přispívat k duševní pohodě.
Jsem ráda, že všichni ti, kteří byli pozváni jako naši milí a důležití hosté toto
pozvání přijali, i když jejich čas je vzácný, takže upřímně děkuji p. Dr.
Pernesovi (předs. Rady seniorů), p.Prof. Dr. Solichovi CSc. (ved. pracoviště
Rady seniorů v HK), p. Ing. Grohovi (předs. Krajského svazu důchodců), p.
Ing.Soukupovi (reprezentant ČR v LAveteránů), pí L. Uhrové (reprezentantka
ČR ve stolním tenise, později i ve veteránských soutěžích), p.řediteli a.s.
Ardagh Skřívany Ing. Šadlenkovi a věřím, že i příště nás podpoří.

Slovo k soutěžÍcím našeho Klubu
Vám všem patří velká pochvala. Nikdo z vás nevěděl, do čeho jde a jak
vysoko bude laťka výkonů. To jsem samozřejmě netušila ani já, takže jsem
náplň Her pečlivě zvažovala, aby při troše vůle byla přístupná všem. Všichni
jste mě příjemně překvapili, protože už při přípravě a nácviku jste byli velice
snaživí a fyzicky zdatní a když jste k tomu přidali vůli a smích, měla jsem
z Vás opravdu radost. Má gratulace patří všem, kteří se zúčastnili aktivně
jakékoliv discipliny, a veliká gratulace těm, kteří získali některou z medailí
nebo pohár - mezi tolika soutěžícími, to je opravdu úspěch. Za náš Klub
nejvíce medailí získal pan Ing.M. Čutka (vizvýsledky) - blahopřejeme.

Takže i do budoucna SPORTU Z DAR !!!

Vaše H. Svobodová



Místo konání: křivany
Den konání: S. června 2013
Pořadatel: Klub eniorů Skřivany

Počet soutěžících: K Borohrádek
KS Butoves
KS Čermná n. Or!.
KRD Hradec Králové
MOSD Hradec Králové
KD Chlumec n. Cidl.
MOSD áchod
KS Martínkovice
K Nechanice
MO D Předrněřice n. L.
KS 0\' Bydžo
K O troměř
K kři an
KS Úbislavice
MO D ová Paka

23
18
7

15
15
28
4

10
1 1
19
31
6

39
13
25

ELKEM 264
+ 8 přihlížejících a zúčastněných v jimi vybraných disciplinách

Soutěžilo e v následujících di ciplinách
Přehazo aná - deblj
Přehazovaná 4 čl. družstva
Flaškovaná 4 čl. družstva
tolní teni

Pétangue
Běh 200 m
Běh v bazénu
Discgolf
Ruské kuželk

třel ba
Organizační vÝbor:

Hana vobodo á
Vladimír Futera
Ing. lav. Štefan
Jarmila Ludvíko á

manažer akc .navrhovatel.realizátor
starosta Obce
ředitel D
ved.K

Dodrželi jsme myšlenku zájemné spolupráce a olidarity mladé a enior ké generace za
spolupráce s řed. školy Mgr. J. uchánkem a učiteli.
27 žáků a 3 učitelé Základní školy ve křivanech byli nezbytným článkem v organizaci
akce.Podle předem stanoveného plánu byli vydatnými pomocniky u všech disciplin p. učitel
Hrdý řídil kolektivní hry paní učitelky koordinoval činnost žáků. Žáci i vysloužili pochvalu
prítomných za své milé a slušné chování.



Za vzorně odvedenou práci si zaslouží pochvalu i studenti VO a SO ový Bydžov. kteří
kompletně zajišťovali disciplinu pétangue, zpraeo ávali výsledky soutěží pod vedením pí
Mgr.J. Baťkové a podpory pí řed. Ing. B. Macháčkové.

Zúčastnění hosté SHS :
Dr. Zdeněk Pemes předseda Rady seniorů ČR
Prof.RNDr.PhMr.J. Solich C c ved. regionál pracoviště RSČR
Ing. Sláva Groh předseda Krajského svazu důchodců
Ing. Jiří Švadlenka lEn ředitel Ardagh křivany
Ing. Jiří Soukup vítěz světových a Evrop. soutěží veteránů v LA
Libuše Uhrová reprezentantka i veterán. soutěží ve stolním tenise
Omluvili se : p. hejtman Be.L. Franc, Ing. P. Louda - starosta Města . Bydžov Ing. B.
Macháčková, řed. SOŠ VOŠ N. Bydžov ( povodně).
Veškeré nezbytné funkce od registrace přes travování až po organizaci na jednotlivých
sportovištích zajišťovali Skřivaoští senioři, dobrovolníci z obce, . Bydžova i pracovníci
DSS.ZasloUŽÍ si za tuto práci i účast na všech informativních schůzkách, přípravě sportovišť,
plnění úkolů s naprostou přesnosti a věnování svého volného času velké uznání a díky.
Od počátku fungovala perfektní spolupráce s Obecním úřadem, jehož administrati ou
probíhalo hlavně účtování a zpracovávání výsledků Her.P. starosta Futera se Zastupiteli
přislíbili veškerou pomoc, kterou také v případě potřeby realizovali. Rovněž podpora šech
společenských organizací v obci, zejména TJ. Slavoj a Hasičský sbor byla pro nás důležitá.
Nejdůležitější byla kooperace s Domovem sociálních služeb Skřivany a jejím ředitelem p.
Ing. S. Štefanem kde nám dali k dispozici všechna sportoviště v jejich objektech, která jsou
na vysoké estetické i účelové úrovni. Bez této možnosti by se portovní hry seniorů nemohly
konat.

Rozděleno bylo 75 medailí a 92 diplomů. 3 sady pohárů ( ty věnoval OÚ Skřivany

Výsledky týmové sporty

PŘEHAZOV ANÁ DRUŽSTVA 9 DRUŽSTEV
l.místo
2.místo
3. místo

KD Chlumec n. Cidl.
KS Borohrádek
KS Martínkovice

PŘEHAZOVANÁ-DEBLY 6 dvojic, 4 nedohrály
1. mí to
2. mí to

KS Skřivany - Krejcarová, Čutka
K Chlumec n. C. -
Matoušova Kotrbáčová

FLAŠKOV ANÁ - DRUŽSTVA 9 DRUŽSTEV
1. místo
2.místo
3. místo

KS Borohrádek
K Martínkovice
K Butove

-15-



Individuální sportv :

STOLNÍ TENIS
MUŽI

1. místo
2.místo
3. místo

ŽENY
1. místo
2. místo
3. místo

9 SOUTĚŽÍCÍCH

Václav Hampl
Otto Rossi
p. Lánský

KD Chlumec n.c.
MOSD Hradec Kr.
Martínkovice

5 SOUTĚžíCÍCH
KS Skřivany
KS Úbislavice
KS Butoves

Květa Telváková
Hana Wagenknechtová
Jana Rajmová

BĚH 200 m MUŽI do 75 let 6 SOUTĚŽÍCÍCH

J. místo
2. místo
3. místo

Vratislav Bílek
Miroslav Čutka
Otto Rossi

KS Butoves 37.45
KS Skřivany 40.11

MOSD Hr.Kr. 42.18

14 SOUTĚŽÍCÍCHŽENY do 75 let

1. místo
2.místo
3.místo

Lenka Rossi MOSD Hr.Kr. 45.98
St.Krpačová KS Borohrádek 54.85
Sv.Šimůnková MOSD Předměřice 55.98

MUŽI nad 75 let

l.místo
2.místo
3.místo

BĚH V BAZÉNU

3 soutěžící

Jiří Sucharda MOSD Nová Paka 53.34
Čest.Teichman MOSD H.Král. 59.13
Ing.J.Soukup Liga 100 1:15:01

ŽENY do 75 let
9 SOUTĚŽÍCÍCH

1. místo
2.místo
3. místo

Zuzana Luňáčková MOSD Hr.Kr. 08.80
Stan.Krpáčová KS Borohrádek 09.40
Marc.Karasová KRSD Hr. Kr. 10.13

MUŽI do 75 let

1. místo

DISCGOLF

Ing. Mír.Čutka KS Skřivany 08.25

SOUTĚŽILO 63 LIDÍ

- 1 b -



MUZI NAD 75 LET

1. místo Miloslav Vacek KS N. Bydžov 22 b.

MUŽI DO 75 LET

l.místo
1. místo
2.mÍsto
3.mÍsto

Ant. Bohuněk
Jos. Berný
Jos. Hlavatý
Jiří Sucharda

ŽENY TAD 75 LET

l.místo
2.mÍsto
3.mÍsto

KS Nechanice 16 b.
KS N. Bydžov 16 b.
MOSD Hr. Kr. 17 b.
MOSD N. Paka 19 b.

Zdena Vacková KS N.Bydžov 17 b.
Jiřina Kaizrová KS N. Bydžov 20 b.
Libuše Špačková KS N.Bydžov 25 b.

ŽENY DO 75 LET

1.místo
2.místo
3.místo
3.místo
3.místo
3.místo
3.místo

PÉTANGUE

Věra Dvořáková
Eva Tůmová
Jar.Bažantová
Dag. Krulišová
Alena Daňová
Alena Vítková
Hana Zmítková

KS Skřivany
SDN. Paka
KS Skřivany
KS N. Bydžov
KS Nechanice
SD N. Paka
KS N. Bydžov

14 b.
16 b.
17 b.
17 b.
17 b.
17 b.
17 h.

SOUTĚŽILO 52 LIDÍ

DALší REKREAČNÍ PÉTANGUE
(nezapsaní do soutěže)

ŽENY DO 75 LET

1.mÍsto
2.mÍsto
3.mí to

Helena Nývltová
Markéta Bílá
Miluše Loutková

MUŽI DO 75 LET

1. místo
2.místo
3.mÍsto

Lad.Orban
Jiří Bednář
Jos.Kofránek

ZENY NAD 75 LET

KD Chlumec n.C.
MOSD Hr. Kr.
KS Čermná n.O.

MOSDNáchod
KS Skřivany
KS Skřivany



RUSKÉ KUŽELKY

STŘELBA

l.místo
2.místo
3.místo

Helena Schulze
Věra Střelková
Mil.Habrová

KOSD Hr.Kr.
MOSD Předměřice
MOSD [áchod

MUŽI NAD 75 LET

l.místo Čestmír Teichman MOSD áchod

SOUTĚŽILO 112 LIDÍ

ŽENY NAD 75 LET

l.místo
2.místo
3.místo

Marie Markova
L. Teichmanová
Hana Havlíčková

KS Skřivany 59 b.
MOSD Hr. Kr.51 b
MOSD Hr. Kr.47 b

MUŽI NAD 75 LET
l.místo Zd. Jiránek
2.místo Frant.Špaček
3.místo Jiří Sucharda

KS Butoves 54 b
KS N.Bydžov 47 b
MOSD N.Paka 45b

ŽENY DO 75 LET

l.místo
2.mÍsto
3.místo

pí Tichá KD Chlumec n.c. 62b
Marie Komárková KS Skřivany 6lb.
pí Karlozová KS Úbislavíce 60b.

MUŽI DO 75 LET

1.místo
2.místo
3.mÍsto

Miroslav Čutka KS Skřivany 60b.
p. Suchánek KD Chlumec n.C. 55b.
Jiří Bílek KS Butoves 52 b.

SOUTĚŽILO 98 OSOB

ŽENY DO 75 LET

l.místo
2.místo

Hana Věřfšová KS T .Bydžov 43b
Bohdana Hudská KOSD Hr.Kr. 43b.

(rozh.cvič.střelba)
pí Janatová SD H. Paka 41 b.3.místo

ŽENY NAD 75 LET
1.místo Eva Firešová
2.místo pí Mádlová
3.mí to Mila Habrová
MUŽI DO 75 LET

KS Martínkovice 41b.
KS Butoves 41h.
MOSD Náchod 36b.



l.místo Ing. Iir.Čutka KS Skřivany 50b
2.místo Jiří Chládek KS Butoves 47b
2.mÍsto Vla t.Beránek KS Borohrádek 47b
3.misto Lad.Podhajský KS Skřivany 45b

MUŽI AD 75 LET

l.místo JosefVacek KS Skřivany 48b
2.místo Josef Válek MOSD Před měř. 47b
3.místo p.Suchánek sn Chlumec n.C. 45b

ZPRACOV.ÁNÍVÝSLEDKĎ
Probíhalo na Obecním úřadu na počítačích pod vedením pí M. Tobolkové ve spolupráci se
studenty VOŠ v J ovém Bydžově.
Problémy nám dělaly především některé nedostatky \' přihláškách, tj. uvedení křestních jmen.
příp. neuvedení žádných jmen pouze počtů. ač jsem na to důrazně upozorňovala. Prosím,
aby přihlášené organizace seniorů na toto důsledně dbaly i když jednotlivým změnám se
v důsledku našeho seniorského věku ( onemocnění apod.) nikdy nevyhneme. I z naši strany
došlo k pochybením v tom. že důsledně nebyla vyžadována celá jména, případně
nezaznamenány mateřské organizace.

VYNALOŽENÉ FINANČNÍ PROSTŘEDKY NA AKCI:

Darované prostředkv z Krajského úřadu ve ""ši 30.000.- Kč:
na úhradu 2 autobusů z Hradce a do Hradce Králové
na úhradu veškerého občerstvení ( obědy, svačiny, voda)
medaile a diplomy
trička barevně odlišná pro organizátory akce( 4 barvy)
na administrativní potřeby pro zajištění akce
Vyúčtování této dotace je v příloze

Darované prostředkv od Městského úřadu '. Bvdžov ve ""ši 4.000.- Kč
na výcvik a trénink NORDIC WALKING
na sportovní potřeby
na materiál pro tvorbu poutačů a informačních cedulí
Vyúčtování bude předloženo MěÚ N. Bydžov

Darované předmětv a aktivitv od Obecního úřadu Skřivany
poháry pro odměňování týmových soutěží ( přehazované a flaškovaná)
doplňková aktivita" Měření tělesné kondice" - pí Hanušová

VvbranÝ registrační poplatek 50.-Kč/ soutěžící
Byl použit na krytí nezbytných výdajů ( nákup občerstvení, káva, čaj, mléko atd),
dorovnání nákladů dotací, telefonní poplatky, přeprava zboží atd.
Řádné vyúčtování po úhradě všech položek provede pí E. Šamšová , pokladník SHS..-
Klub seníorů Skřivanv.



Předpokládám, že všichni přítomní nejen z řad VIP hostů, ale i soutěžících dobře
průběh celé akce sledovali a že mohu i jejich jménem poděkovat všem, kteří se
jakýmkoliv způsobem na přípravě a průběhu I. sportovních hrách seniorů
Královéhradeckého kraje podíleli. Jedná se o široký okruh lidí, bez nichž by se akce
vůbec nemohla realizovat.
Děkuji především p. hejtmanovi Bc. L. Francovi, Krajskému Zastupitelstvu a
pracovníků KÚ , že hbitě reagovali na náš projekt a rozhodli o daru, rovněž tak patří
dík i MěÚ a Zastupitelstvu N. Bydžova, že nám na akci přispěli a p. starostovi Futerovi i
Zastupitelům, že naši akci podporovali jak morálně, tak finančně.
Veškerou dosti náročnou práci s takovouto akcí jsme chopni zvládnout, ale nikdy bych
se do ní nepouštěla, kdybych za sebou nemohla cítit podporu a snahu pomoci,
O potřebě takovéto akce mě ujístil p. Dr. Z. Pernes , předseda Rady seniorů ČR a p, Ing.
Sláva Groh, předseda KOSD Hradec Králové, kteří se průběžně o akci zajímali a také ji
svou účastí podpořili.

Pokud budeme cítit kladnou odezvu ( z řad zúčastněných Klubů ji již máme), a získám
opakovaně pozitivní přístup všech , které pro uskutečnění Her potřebuji, dá se
předpokládat, že se pokusíme zajistit i II. ročník SHS. Pokud se ovšem najde jiný
ochotný organizátor, budeme to vítat a budeme mu ku pomoci.

Organizační výbor I. sportovních her seníorů
Královéhradeckého kraje

Zpracovala dne 13.6.2013 Hana vobodová

_ f)
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REKREACE SENIORU V JANSKYCH LAZNICH

Horský dvůr 10.6.-17.6.2013

10.6.- pondělí Odjezd ze Skřivan ve 13 hod., příjezd do J.L. 15 hod. Ubytováni a příjezd
těch, kteří jeli vlastními auty. Po večeři jsme dostali rozpis procedur a
upřesnili si program na týden.

11.6.-úterý Dopoledne procedury, ostatní si prohlédli okolí a šli do města. Večer byl
večírek na při vítanou se zpěvem, vtipy, hry. Eliška doprovázela na varhany.

12.6.-středa Po obědě jsme počkali na děti ze ZŠ Skřivany, které tu byly ve škole
v přírodě - šly na výlet na Černou Horu. ěkteří z nás si vyšli na
Modrokamennou boudu aj iní jeli na Černou Horu.

13.6.-čtvrtek Byl objednán vláček na Pomezní Boudy - jelo 23 účastníků. Byla pěkná
viditelnost. Zastávka u Veselého Výletu, kde se daly nakoupit suvenýry a
dobré uzeniny.

14.6.-pátek Druhá část účastníků jela vláčkem do Pece p. Sn. až na Kolínskou boudu.
Opět bylo pěkné počasí, tentokrát byl vláček plně obsazen. Zastávka u
Veselého Výletu.

15.6.-sobota Individuální výlety a procedury. Večer jsme uspořádali večírek na rozlou-
čenou. Přišli se na nás podívat turisté a podpořili nás v našich činnostech.
Majitelům jsme poděkovali za jejich péči. Pak se u nás zastavily masky
slepic a kohouta.

16.6.-neděle Někteří se ještě projeli vláčkem po Janských Lázních, večer byla zdravot-
nická přednáška a hráli jsme Bingo.

17.6.-pondělí Úklid pokojů, oběd a odjezd domů.

Počasí nám přálo celý týden a rekreace se vydařila. Celkem se zúčastnilo 59 lidí.



Antonfn Forbelský se narodlllL srpna. MěflI52 centimetrů a vátil
3950 gratII6. S rodlěl Barborou a Pavlem Forbelskými bydli ve Skři-
vanech.

GRATULUJEME !!!!

Skřivany vyhlásily útok
na postup do přeboru

Skřivanská trolíce se
finále nezalekla obstála

i.. 01
Skfivany - Celostátní soutěž
Finanční gramotnost vychází
ze standardů finanční gra-
motnosti na základních a
středních školách, Soutěž je
rozdělena do dvou kategorii
podle věku soutěžících.

Žáci druhého stupně zá-
kladních škol a odpovídají-
cích ročníků víceletých gym-
názii tvoří !. kategorii, žáci
středních škol jsou soutěžíct-
mi Il, kategorie.

ti

Školní, okresní i krajská
kola jsou uskutečněna pro-
střednictvím internetového
portálu. Finálová kola jsou or-
ganizována prezenční formou
v Kongresovém sále Ceské ná-
rodní banky v Praze.

Letošního 4. ročníku této
soutěže se zúčastnilo 784 zá-
kladních a středních škol z ce-
lé republiky. Mezi nimi samo-
ztejmě nechyběla ani naše Zá-
kladní škola Sktivany!

-25-

Hradec Králové - Fotbalová
euTax III. třída o víkendu
vstoupí do ročníku 2013/14.
Deník proto přínáš! informa-
ce z jednotlivých týmú. Zá-
stupci klubů mimo jiné odpo-
vídali na dvě otázky.

L Jste spokojen s letnr přrpra-
vou a s posften(m mufstva?
2. cn vaieho týmu pro podzim?

TJ SLAVOJ SŮlVANY
Jlff Luctvrk,trenér

L S přípravou jsem zatím
docela spokojen, ale po dvou
týdnech se dá jen těžko celko-
vě hodnotit. Doufám, že posí-
lou bude z hostováni se vrátí-
vší Prokúpek, případně další
posllyjsou v jednáni.

2. CUem pro tento tým by
mělo být bojovat o postup a
pohybovat se v tabulce mezi
prvními čtyřmí celky, i když
nám chybí více zkušených
hráčů.

SOUPISKA - brankáil: Radek
HrubeA (1987), Petr Komárek
(1967). Obránci: Miroslav Ku-
lich (1990), Lukáš Tichý (1989),
Bohuslav Staněk (19B1),
Lukáš Žibrún (1991), Pavel
Bielík (1986), Jakub Vizek
(1994), Ondtej Brzek (1996),
Jaroslav Horák (1977), Michal
Pulec (1988). Zálobl(ci: Michal
Matějka (1993), Daniel Pošík
(1987), Petr Tauchman (1989),
Martin Trutnovský (1994), Ja-
kub Skaloud (1991), Standa
Bužík (1976), Milan Prokůpek
(1993). Otobtfci: Radek Schu-
bert (1991), Ondtej Kykal
(1991), Vojtěch Graclk (1993),
David Sytiště (1994).

REALIZAČNí TÝM - trenér:
Jití Ludvík. Asistent Jití ID-
čan, Jití Hllnovský. Vedoucr
muhtva: Jití Tomášek.

ZMtNV V KÁDRU - přrchody:
Prokúpek (Prasek) návrat z
hostován1. Odchody: P. Horák
(Hlušíce) - hostováni.
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Představujeme prvňáčky ze '
škol na Hradecku: Skřivany

DALŠíMI PRVŇAČKY, které vám představujeme v ji! tradibúm seriálu Hradeckého deníku, je tHda panf uěitelky Ivany Manst.Idové
ze ZáIdacIni tkaly a MaWské IkoIy ve Skřivanech. Foto: Dana Fráňová



Nejúspěšnější žáci školního
kola naší školy - Jana Fráňo-
vá, Luboš Jánský, oba žáci 6.
ročníku, a Sára lndráková z 9.
ročníku, tvořili v dalších ko-
lech společný tým, který od-
povídal prostředníctvím in-
ternetového portálu na otázky
znalostního testu.

Záleželo nejen na správně
zodpovězených otázkách, ale i
na rychlosti vypracováni ce-
lého testu. Žáci ze ZŠ Skříva-

ny nepodcenili pod vedením
paní učitelky Květy Pácalové
svoji přípravu a v krajském
kole se jim podařilo opět zví-
tězit! A tak UŽ na ně čekalo ko-
lo poslední, celostátní.

Vítězná družstva všech čtr-
nácti krajů se setkala v Kon-
gresovém centru České ná-
rodní banky v Praze. Zaúčasti
téměř 500 diváků zahájil celo-
státní kolo finanční soutěže
guvernér CNB Miroslav Sin-
ger, který zdůraznil stále na-

- "ůstajíc1 význam finanční
ramotností pro život všech
bčanů,

ZE SOUTĚŽE. Foto: archiv školy

Skřivanští se
neztratili
A jak si vedli žáci v celostát-
ním kole? Mistry republiky ve
Finanční gramotnosti v 1. ka-
tegorii se po velmi vyrovna-
ném boji, který trval až do po-
slední otázky, stalo družstvo
Základní školy z Hálkovy uli-
ce v Humpolci, kraj Vysočina,
v kategorii středních škol ob-
hájilo loňské 1. místo Gymná-
zium Boskovice z Jihomorav-
ského kraje. Žáci naší školy
vybojovali 11. příčku. Děku-
jeme našim žákům za vzornou
reprezentaci školy a věříme,
že získané zkušenosti uplatni
nejen v dalším soutěžním klá-
ni. Dana Fráňovi,

ZŠ a MŠ Skflvany

Tajemství zámku ve tilOUpneu Noveno tlydžova
1"1·Zof.3

Sloupno - Zámek Sloupno u
Nového Bydžova byl vlce než
40 let devastován a dlouhodo-
bě využíván i jako sklad ci-
vilní obrany. V katastrofál-
ním stavu se nacházely stře-
cha i statika zámku. Ptestože
byla tato památka dost poní-
čená, nakonec se ji podatUo
opravit, a to hlavně dtky do-
tac1m. Poté už jen zbývalo na-
j1t pro zámek vhodné využiti.
A umění do takto krásné his-
torické budovy určitě patři.

Lidé, ktetl v polovině dub-
na zav1tali do zámku Sloup-
no, se stali svědky výjimečné
události.

Internetová galerie Inter-
natíonal Art Gallery v nově
zrekonstruovaných prosto- O VERNISA2E V zAMKu Je velkf úJem. Foto:RadoslavNovotný
rách otevtela svou vůbec prv-
nl stálou výstavnl slň.

Návětěvn1ci zde na jednom
místě najdou ěirokou paletu
osobitých uměleckých děl.

výstavy se budou v zámku
konat v pravidelných měs1č-
nich intervalech až do konce
listopadu. Vystavuj1c1umělci
byli vybráni tak, aby všíchní
návštěvnici našli právě to, co
se jim Ubl, co je zajlmá a co je
oslovi.

Cesta od internetové gale-
rie k té kamenné ale nebyla

otevtena nová výstava, která
ptedstaVl.ije18umělců z Cech,
Moravy a Slovenska. K zhléd-
nuti je v1ce ne! 650 umělec-
kých děl rťlzných žánrů, Vy-
brané dno si lze i okamžitě za-
koupit. Tato expozice potrvá
do konce července a otevtena
bude o vlkendech od 13do 18
hodin. NAvětěw skupin mi-
mo otevírací dobu je možné
domluvit ptedem na tel.: 734
230 222. V1ce informaci na:
www.gaIerIesIoupno.CZ (dr)

snadná. A ptesto že Sloupno
nelet1 na těch nejfrekvento-
vanějě1ch mlatech, tak cestu
nsJdou vilchni, ktet1 sl chtěj1
některé origináln1 d1lo kou-
pit do své soukromé sbírky.

Vystavovat mohou vělchni
umělci bez rozd11u- profesi-
onáln1 nebo amatérět1.

výstavy jsou zahajovány
vernisti1 vždy prvn1 sobotu v
měsíci od 18 hodin v prvn1m
patře zámku.

V sobotu 8. července byla



Smějeme se s OKNEM

• Přijde blondýnka do pa-
pírnictví a stěžuje si pro-
davačce: "Včera jsem u vás
koupila dvě tužkové baterie
a ani jedna nepíše."

Brzy po amnestii se jeden de-
likvent opět ocitl ve věznici,

"Ale copak, Vonásku, už jste tu
zase? Mysleljsem, že vás váš první
trest polepší!"

"Já se chci stát ještě lepším,
pane řediteli '" (d)

"Jste má veliká láska,"l'iká me-
dik na plese své tanečnici .

•.A jak mi to chcete dokázat?"
"Ještě dnes večer vás mohu úpl-

ně zdarma prohlédnout."

Po taneční zábavě doprovází
mladík dívku domů, Na schodišti
přede dveřmi bytu jejich rodičů ji
začne vášnivě líbat.

.Ale to ne ...," nesměle protes-
tujc dívka, "co kdyby nás někdo
vidělř!"

Mladík řekne uverénně: .,To
nevadí, vždyť mě tu stejně nikdo
nezná!" (d)

-45"-

Česká povaha.

"Vy jste zase tady," ptá se ma-
gistr, "copak se stalo?"

"Spokl jsem č~pek...': "
Nic se neděje, stejně přijde

ta~', kam patři, akorát mu to bude
trochu déle trvat."


